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per cada 100 . I respecte al tècnic jurídic i l’econòmic, passa-
rem d’una ràtio d’un professional cada 892 persones a un 
professional cada 250 persones .

Per tant, amb este calendari esperem atendre les persones 
vulnerables dels vulnerables, que són les persones majors 
d’edat que estan tutelades per La Generalitat, complint així 
amb el primer eix de l’Acord del Botànic, que és rescatar 
persones .

Moltes gràcies . (Aplaudiments) 

El senyor president:

Moltes gràcies, vicepresidenta .

Passarem a la següent pregunta, que formula la il·lustre 
diputada María José García, en nom del Grup Ciudadanos, 
a la consellera, però en este cas li contestarà el conseller 
d’Hisenda i Model Econòmic .

Hem de felicitar que la consellera ja ha sigut mare .

Senyoria té vosté la paraula .

La senyora García Jiménez:

Gracias, señor presidente .

Buenas tardes, señor conseller .

Nos gustaría que le trasmitiera a la consellera, por mi parte y 
por la de nuestro grupo parlamentario, también la enhora-
buena a María José Salvador por el nacimiento de esa cria-
tura, del niño .

El problema habitacional en nuestra comunidad sigue 
estando muy lejos de resolverse .

Ustedes, que prometieron acabar con los desahucios, prome-
tieron dar una vivienda digna a las personas, prometieron 
rescatar a personas . . . Pues bien, les voy a exponer el caso del 
barrio de acción preferente, el barrio de La Coma, en Paterna .

En este barrio, un grupo de veinticuatro mujeres, junto a sus 
familias, en situación de exclusión social y extrema pobreza, 
con hijos menores, y algunas incluso embarazadas, ocuparon 
sin título unas viviendas .

Fíjese, unas viviendas que llevaban mucho tiempo desha-
bitadas y abandonadas . La mayoría desvalijadas . Sin venta-
nas, puertas, instalaciones eléctrica, de agua y luz, incluso sin 
saneamiento . Unas viviendas que estas familias, con mucho 
esfuerzo, arreglaron para crear un hogar habitable .

El 4 de abril de 2017, la dirección general de vivienda dictó 
una resolución para que se determinara los criterios para 
regularizar la situación de viviendas ocupadas sin título .

En esta resolución marcaba que para poder obtener esa 
regularización en las viviendas que habían ocupado de forma 

ilegal, los inquilinos debían demostrar que antes del 1 de julio 
de 2005 se encontraban viviendo en esa . . ., vivienda .

Pero, ¿qué pasa con las familias que estaban después del 1 de 
julio de 2015? ¿Cuál es la medida que ha tomado el Consell? 
Pues el desalojo y el lanzamiento de la vivienda .

Estas familias, que viven en un lugar donde las dificultades en 
todos los aspectos de la vida son patentes, se encuentran con 
la dificultad de demostrar la entrada en la vivienda antes de 
la fecha que señala este decreto .

Muchas familias denuncian que no recibieron el ofrecimiento 
de legalización por parte del Eige; otras, que antes de que se 
publicara la mencionada resolución, el Eige ya había iniciado 
los trámites de recuperación de las viviendas ocupadas, no 
pudiendo ni presentar alegaciones .

Como consecuencia de todo ello, muchas familias, al figurar 
para la administración como ocupantes ilegales, no podían 
volver a acceder nuevamente a una vivienda social, ni a la 
que estaban ni a otras futuras próximas viviendas, con lo cual 
se encuentran en la calle, viviendas y familias en exclusión 
social .

Además, las viviendas se han quedado nuevamente deshabi-
tadas y expuestas a nuevos actos vandálicos y de saqueo, sin 
que el Eige haya realizado ninguna adjudicación y, aparte, no 
se haya comenzado ninguna rehabilitación en esas viviendas 
sociales .

Ustedes, que se presentan como los fundadores de la ley 
que iban a dar vivienda a todos los valencianos, no solo no 
cumplen, sino que además promueven los desahucios en 
viviendas de protección pública en un barrio de los más 
vulnerables de la Comunidad Valenciana .

Por tanto, a nosotros nos gustaría saber: ¿esta es su política 
habitacional? ¿Esta es la política que van a ofrecer a los veci-
nos del barrio de La Coma?

Muchas gracias . (Aplaudiments) 

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 
Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora García .

Senyor conseller . . ., pareix que no se connecta . ¿Ha polsat, per 
favor? Doncs vaig a vore si puc jo des d’ací . Un momentet .

Quan vullga, conseller .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Moltes gràcies, presidenta .
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Senyoria, ja li passaré la felicitació a la consellera María José 
Salvador, la seua felicitació, i és clar que no pot estar ací, per 
això jo la substituïsc .

Mire vosté, la resolució a la qual fa referència la seua 
pregunta és un intent excepcional de solucionar algunes 
situacions que es van crear per la dificultat de moltes famí-
lies per a poder accedir a un habitatge arran dels problemes 
econòmics i socials que va produir la crisi econòmica; difi-
cultats, d’altra banda, que s’agreujaren per les polítiques del 
govern central en mans del Partit Popular, com sap vosté, de 
desprotecció de les capes més desfavorides de la societat i el 
desinterés dels anteriors governs de La Generalitat per cons-
tituir un parc públic d’habitatges que contrarestara primer 
els efectes d’especulació immobiliària i després de la crisi .

Ara, l’actual Consell té una política explícita d’ampliació del 
parc públic d’habitatges, tot i que bona part de l’existent, per 
l’abandó que havia patit, necessita d’obres de rehabilitació i 
no està immediatament disponible .

No obstant això, des que s’inicià la legislatura s’han lliurat 
més de sis-cents cinquanta habitatges a les persones i famí-
lies que, d’acord amb la normativa, tenien més necessitat per 
les seues condicions personals i familiars i, per tant, més dret 
a accedir a un habitatge públic. Vora un 20% d’eixos habitat-
ges, en concret 117, es troben al barri de la Coma .

Dins d’aquesta política, la Resolució de 4 d’abril de 2017 
va ser una solució d’excepció, d’excepció i d’urgència, fent 
ús d’una possibilitat que preveu la normativa d’habitatge 
de regularitzar situacions d’ocupació il·legal, però que com 
sap, com comprendrà la seua senyoria, no pot ser una pràc-
tica normal; no pot ser una pràctica normal i, per tant, ha 
d’estar regulada i ha d’estar limitada a casos molt justificats. 
Per això pot ocórrer que no tots els afectats reunisquen els 
requisits i que no tots els casos d’ocupació il·legal poden ser 
regularitzats .

En concret, en el barri de la Coma s’han produït 15 desallo-
tjaments d’habitatges il·legalment ocupats i s’han iniciat 17 
expedients de regulació de l’ocupació . Parlem, per tant, de 
32 casos concrets que estan tractant-se ara, que estan trac-
tant-se un per un, avaluant-los entre l’Entitat Valenciana 
d’Habitatge i Sòl, Evha, i els serveis socials municipals per, si 
escau, trobar la millor solució a cada situació .

Senyoria, com li acabe de dir, tots som conscients del greu 
problema social que l’especulació immobiliària, la crisi econò-
mica i les polítiques antisocials van crear i que el Síndic de 
Greuges ha recordat recentment en un informe específic, 
dient que el 2015 faltaven –atenció a la xifra–, faltaven 3 .700 
habitatges públics en la Comunitat Valenciana .

Ara estem en un altre plantejament: garantir que totes les 
persones puguen tindre un habitatge digne . I, dins de les 
possibilitats de La Generalitat, estem arbitrant solucions que 
no hagen de passar per legalitzar la il·legalitat .

Entre altres coses, per a fer possible que aquells habitatges 
que són de titularitat pública, però que necessiten obres de 
rehabilitació, puguen ser efectivament rehabilitats i posats a 
disposició de les persones i famílies, d’acord amb un ordre de 
prioritat, segons el grau de necessitat objectiva, com corres-
pon a una societat civilitzada .

L’actual Consell ha encetat iniciatives, com la xarxa d’Info-
habitatge, per a orientar els ciutadans sobre la millor via per 
accedir a una solució habitacional, ja siga d’habitatge públic o 
d’accés a ajudes públiques per a pagar un lloguer . I és per ací 
i pels serveis socials dels ajuntaments per on cal orientar la 
cerca d’habitatge, no per crear situacions de facto unilateral-
ment que després s’hagen de legalitzar .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor conseller .

Anem a formular ara la pregunta 1 .216, que farà la diputada 
Fabiola Meco, del Grup Parlamentari Podemos-Podem, a la 
consellera de Justícia, Administracions Públiques (veus) … 
¡Ah! Perdone . No me he dado cuenta, disculpe, señora García . 
(Veus) Pero, bueno, pero vamos a intentar ajustarnos . ¿De 
acuerdo? Porque el reglamento dice que este punto tiene que 
durar dos horas, y habitualmente nos estamos retrasando 
mucho . Por lo tanto, pediría a todo el mundo…, lo digo porque 
viene al caso, que nadie se lo tome como una alusión personal, 
que por favor intentemos mantener los tiempos ajustados .

Señora García, está en su derecho . Cuando usted pulse . ¿Si 
puede pulsar? Cuando quiera .

La senyora García Jiménez:

Gracias, señora presidenta .

Tan solo comentarle una cosa . Que mos agradaria que estes 
persones que estan en un estatus en què no…, estan en uns 
llimbs en què no hi ha ninguna forma només que les tiren de 
la seua vivenda, que a vore si ho poden ajustar, perquè vosté 
ha dit que és una cosa excepcional, però mos agradaria que 
ho estudiaren i veieren la casuística de cada persona, val?, 
perquè no es produïren eixos inconvenients .

Gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora García . I disculpe .

Ara sí, senyora Meco, té vosté la paraula durant quatre 
minuts . Quan vullga .

La senyora Meco Tébar:

Bona vesprada, senyora consellera .

El personal técnico de la Dirección Territorial de Igualdad y 
Políticas Inclusivas de las tres provincias se encarga de aten-
der y resolver muchas cuestiones que afectan a la infancia y a 
la adolescencia tutelada o en guarda de esta comunitat .


